

目次

· 专家笔谈 ·

- 3 中非合作提质升级：新动能、新领域与新路径

赵可金 肖皓 武芳 张锐 朱伟东 周倩

· 中国特色大国外交 ·

- 45 中国的中东政策驱动力：大国竞争抑或地区合作

牛新春

- 66 “一带一路”国际合作高峰论坛机制化建设的特征与进路

赵晨光

· 埃及研究 ·

- 84 爱资哈尔在当代埃及外交中的角色与作用（1952~2011年）

刘中民 李端雅

- 100 埃及农政转型缘何陷入困境：基于马克思主义视角的解读

陈勇 陈麟

· 非洲社会发展问题 ·

- 121 撒哈拉以南非洲中产阶层的崛起及其影响

梁益坚 王瑶

- 147 英文摘要

Published by Institute of West Asian & African Studies, Chinese Academy of Social Sciences

Add: No. 1, National Stadium N. Rd, Beijing 100101, China

E – mail: waaa@cass.org.cn

Website: <https://xyfz.ajcass.com/>

CONTENTS

Expert Views

- 3 Upgrading China – Africa Cooperation; New Dynamics, New Fields and New Approaches
Zhao Kejin, Xiao Hao, Wu Fang, Zhang Rui, Zhu Weidong & Zhou Qian

Major Country Diplomacy with Chinese Characteristics

- 45 The Driving Force of China's Middle East Policy: Great Power Competition
or Regional Cooperation *Niu Xinchun*
- 66 Institutionalization of the Belt and Road Forum for International Cooperation:
Features and Approach *Zhao Chenguang*

Egypt Studies

- 84 The Role and Function of Al – Azhar in Contemporary Egyptian Diplomacy
(1952 – 2011) *Liu Zhongmin & Li Duanya*
- 100 Why Egypt's Agrarian Transition is in Trouble: An Analysis Based on Marxist
Perspective *Chen Yong & Chen Lin*

Social Development in Africa

- 121 The Rise of the Middle Class in Sub – Saharan Africa and Its Influence
Liang Yijian & Wang Yao

- 147 Abstracts